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Dagsorden Grupperådsmøde jf. Det Danske Spejderkorps’ vedtægter § 64 
1. Valg af dirigent og referent 

Marie dirigent - valgt 

Maria referent - valgt  

2. Fremlæggelse af bestyrelsens beretning 

 – herunder opfølgning på arbejdet med den gældende udviklingsplan samt opfølgning på 

det arbejde, som bestyrelsen har udført på baggrund af rådsmødets tidligere beslutninger.  

● Beretninger fra familiespejd og klanen, fremlægges mundtligt på mødet.  

● Klanen holder møder når de kan og deltager i fælles planlagte aktiviteter og på ture 

og kurser.  

● Familiespejd; vi tager mærker. Familiespejdermærket ->spejderidentitet og 

færdigheder som bål og kniv.  

Familiespejd, både for spejdere og forældre. Spejder er en opdragende organisation for både 

børn, unge og voksne.  Præsentation af DDS 

formålsparagraf §3.  Præsentation af spejderloven, 

familiespejderne arbejder med spejderloven og tager 

den fysiske lov frem, som er skrevet på et stort skind 

og har plads i hytten  

Lene har et “lagkage” diagram, som bruges til at 

visualisere mødets indhold. Samme start og samme 

mødested hver gang.  

Hos familiespejd har de en voksen patrulje og en 

børne patrulje. Lene går med børnepatruljen ud i 

skoven og fortæller historier e.l.  

Forældrepatruljen, der kan være praktiske gøremål (Good turn tid)  som de voksne tager 

hånd om, men fællesskabet i forældre patruljen har høj vægtning.  

Familiespejd holder vinterpause, de starter op med Lord Baden Powell’s fødselsdag, som 

tema på mødestart i marts.  

● Marie supplerer sin beretning, forældrehjælp alt gavner, vi tager i mod hjælp på mange plan. 

Hvor nemt er det  at komme ind i Pionererne - spejderbevægelsen?   

Vi ønsker som spejdergruppe at være åbne og gøre det lettere og mere ligetil, at blive frivillig 

i Pionererne. 

Udviklingsplan, vi har fået et google workspace hvor vi har en fælles platform til 

kommunikation og hvor vi kan invitere jer forældre.  

Søgning af fonde, vi søger fonde til materialer i 2024 fik vi 70.000 af Halberg fonden, som har 

gjort, at vi har kunnet supplere lejr-materiel (patruljekasser), bålsted og skamler i hytten.  

 

3. Fremlæggelse af årsregnskabet for til vedtagelse (det foregående år) 

Regnskabet skal være revideret og underskrevet af bestyrelsen og revisor Som vedhæftet.  

Vedtaget! 
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Bendt fremlægger en god økonomi, forklarer kursusgodtgørelse, beløbet svinger og ligeså 

tidspunktet for udbetalingen. Kommunen har i år været gavmilde og tilkendt 10.000 i hytte og 

medlemstilskud. Kassérens opgave er at indhente bankudtog og føre regnskab. Gruppen afsætter 

årligt 10.000 som tilskud til sommerlejr. Pulje til økonomisk udfordrede familier, så alle kan gå til 

spejder og komme på tur.  

 

4. Behandling af indkomne forslag 

Der er ingen indkomne forslag.  

5. Fremlæggelse af udviklingsplan til vedtagelse 
 

Vi skimter til korpsets udviklingsplan. Da vi på ledertur i efteråret 2024, arbejdede med 
udviklingsplan var det vigtigt for os, at vi er en gruppe af voksne der er “Langtidsholdbare”.  
Vi har to hytter Å hytten i Vejstrup Ådal og T hytten i Gudme. Vi skal til at overveje, hvad der skal ske 
ift. ny hytte i Ådalen? Det er ikke lige til, særligt grundet fredning af Vejstrup Ådal.  
Ledermangel!! - vi mangler voksne, der kan varetage ugentlige møder, voksne der ligger et arbejde i 
bestyrelsen og voksne der bakker op om spejderarbejdet ved arrangementer og på ture.  
Kost - vegetarisk på alle ture?  
Spørgsmål:  

- Opsummering på fredningen - en proces gruppen har været igennem med høringsmøder 
med politikere, lodsejere og andre interessenter. Vores område er inden for fredningen, hvad 
har det af betydning for gruppens aktiviteter. I fredningen står, at vi gerne må lave 
spejderaktiviteter. Det er vigtigt for os, at vi kan bruge naturen til spejderformål. På 
nuværende tidspunkt er Vejstrup Ådal fredet. Vi har i fællesskab med de øvrige interessenter 
klaget over fredningsafgørelsen, da vi ikke kan se nødvendigheden.  
Vi ejer grunden fra vejen og ned til åen, samt øen hvor hytten ligger.  

 
Udviklingsplan familiespejd: Grenen kommer til at teste et nyt kommunikationsværktøj. 

● Oase en tryg chat app.  
  

6. Fremlæggelse af budget, herunder kontingent for det kommende år til vedtagelse.  

Jfr. § 62 stk. 3b. Budget for det følgende år samt – for enheder – justeret budget for 

indeværende år. 

Minigrenen som går fra ugentlige til 14. dags mødedag, reduceres i kvartalspris.  

 

 

7. Fastsættelse af antal pladser i bestyrelsen.  

Det skal ske under hensyntagen til §66 stk. 2. Bestyrelsen består som minimum af en 

forperson og en kasserer samt mindst et yderligere medlem. Vær opmærksom på at man skal 

være fyldt 15 år, regler for habilitet samt principper om diversitet jf. § 47-§51. Grupperådet 

skal, når det sammensætter bestyrelsen, tillige tilstræbe at såvel forældre, unge spejdere og 

spejderledere er ligeligt repræsenteret. 
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8. Valg til bestyrelsen 

(gælder for en toårig periode) Valg af forperson Valg af kasserer Valg af xx medlemmer (noter 

hvem, der evt. genopstiller og forslag til nye kandidater) 

Hvem er i bestyrelsen og hvem er på valg: 

- Forperson: Marie Vissing - ikke på valg 

- Kasserer: Bendt Rosander Sørensen – ikke på valg 

- Gruppeleder: Maria Fleig Frandsen – på valg og genopstiller - Valgt! 

- Ung: Emilie Malmose - ikke på valg 

- Frida som suppleant for Emilie, som skal ud i Verden fra august 2025.  

- Ung: Nohr Østergaard - på valg - ønsker ikke genvalg.  

- Leder: Sofie Friis Jørgensen - på valg - ønsker ikke genvalg.  

- -      Leder i bestyrelsen - Simon Krogh - Nielsen stiller op - Valgt! 

- Karl Emil fortsat føl i bestyrelsen? Karl Emil stiller op som ung i bestyrelsen - Valgt! 

 

Bestyrelsen består nu af:  

 

Forperson Marie Vissing 

Kasserer: Bendt Rossander Sørensen 

Gruppeleder: Maria Fleig Frandsen  

Ung: Emilie Malmose (suppleant Frida Van Deurs) 

Leder: Simon Krogh- Nielsen 

Ung: Karl Emil Krogh- Nielsen 

 

 

9. Evt. valg af søkyndigt medlem - Punkt ej relevant for vores gruppe og udgår derfor 

 

10. Valg af revisor og evt. revisorsuppleant 

 (gælder for en etårig periode) 

Bestyrelsen indstiller som Revisor: Henrik Jørgensen Valgt!  

 

11. Valg af fem stemmeberettigede til divisionsrådet 

 (gælder for en etårig periode) 

              8/4 2025 Divisionsrådsmøde.  

Bendt Rossander  

Simon Krogh- Nielsen 

Karl Emil Krogh - Nielsen  

Kristian Bæk Nielsen (Mikkel junior)  

Marie Vissing  

Pia Rasmussen  

 

 

 

12. Valg af to stemmeberettigede til korpsrådet 
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 (gælder for en etårig periode) Eventuelt 

Hotel Legoland i Billund november 2025.  

               Frida  

               Emilie  

               Karl - Emil  

 

Information v. Sebastian (division repræsentant - Bro division)  

- Opdatering i medlemsservice.  

- Divisionen giver beach flag til spejdernes dag 11/5 

- 17/8 forældredag  
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Gruppelederens beretning:  

2024 har været et aktivt år for Pionererne.  

Vi har løftet i flok, haft gode oplevelser på tværs og bestyrelsesforperson Marie Vissing har 

lagt mange timer i læsning af fredningspapirer, indkøb af bænke, skamler og patruljekasser, 

så det kunne nås inden jul, hvor pengene ellers ville gå tilbage til Fonden.  

Lederne har været på leder tur i efteråret, hvor vi arbejdede med udviklingsplan for 

gruppen. Èn af de ting vi i fællesskab indså i arbejdet med dette, var at vi skal sikrer åbenhed 

og gennemskueligehed i gruppen og gruppens aktiviteter. Vi har brug for flere voksne, der 

tager aktivt del i det daglige spejderarbejde, enten som leder, gruppeassistent eller som 

bestyrelsesmedlem. Vi har derfor valgt at foråret skal gå med at blive mere synlige og 

tydelige og der er allerede taget et godt skridt i den retning, med den flotte artikel i Folk og 

Fæ, som Frida og Nohr har bidraget til.  

 

Grenene arbejder selvstændigt og får lavet rigtig fedt spejderarbejde. Trop og junior deltog  i juli 

2024 i Jamborette i Tydal lejren, lige syd for grænsen.  

 

 

 

 

 

 

 

Spejderåret 2024, sluttede med en fælles jule- gruppetur til Egebjerghytten. En fantastisk tur fuld af 

jul og nissesjov.  
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Mikro/Mini grenen beretning:  

 

Mikro/Mini grenen har i 2024 kørt med én leder og forældre- hjælpere.  

Der har været en god opbakning og der er pt. 10 aktive mikro/ minispejdere. Spejderne møder glade, 

forventningsfulde og beredte til møderne.  

Opbakningen til ture har ikke været stor.  

Som eneste leder, har det været svært at holde gode møder, der favner alle spejdere. Der har siden 

august, hvor tre famliespejdere rykkede op, været forældrehjælpere ved alle møderne. 

Jeg kan dog ikke fortsætte som både gruppeleder og ene leder for 10 spejdere, jeg har derfor  

besluttet (med opbakning fra ledere og bestyrelse), at der skal noget omstrukturering til.  

Det betyder at mikro og mini fra 23/2 2025 holder møder søndag i lige uger 10- 12 samtidig med 

familiespejd, det giver mulighed for sparring, det giver en mere glidende overgang for de ældste 

familiespejdere, hvor de kan deltage i mikromøder, samme dag familien er afsted til spejder.  

De ældste minier (dem der er 9 eller  fylder 9 i 2025) rykker tidligere op til juniorerne og starter 3. 

februar (4. februar grupperådsmødet), hvor jeg vil komme hver anden gang og vi håber at en eller 

flere forældre vil byde ind på en assisterende opgave, de øvrige mandage.  

 

 

 

 

 

 

                                                                                      

 

Tak for et godt år, Maria.       

 

 

Junior beretning 2024:  
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Året startede hårdt ud med et lagkageløb, hvor spejderne blev delt i patruljer for at 

lave den bedste lagkage. Kort efter sommerferien steg grenen i junior-tal, vi gik 

nemlig fra at være 7 til at være 11 spejdere.  

Her i efteråret og vinteren har der været 3 forløb. Det første var “opfinder” hvor vi 

brugte naturen som en kraft til eks. at varme vand. Derefter var det forløbet 

“Kulturagent”. Her lærte spejderne om de ting vi har til fælles på tværs af verden og 

om de ting som måske er lidt anderledes. I slutningen af dette forløb var spejderne 

på en vandretur til Sibirien, hvor de blev mødt af en russisk grænsevagt og lavede 

italiensk mad med de to kokke Mario og Luigi Bambino. I den lidt kolde vinter, lærte 

spejderne at løse en masse seje koder i forløbet “kodehoved” og det lykkedes dem 

heldigvis, i sidste ende, at fange tyven, som var stukket af med julegaverne. 

Spejderne har også lært lidt om knob og knivhåndtering i løbet af året og vi havde en 

artikel i avisen Folk Og Fæ. Vi har også været på nogle andre weekendture inklusiv 

en super sjov juletur med resten af gruppen. 

Året blev sluttet af med masser af julehygge, småkage-pyntning, 

mandarin-skralde-konkurrence og store mængder sukker. 

 

Beretning fra troppen 2024: 
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Året startede med at vi havde fokus på det mentale, med mærket ’Ro på’. 

Der blev spejderne introduceret til et mentalt ’check-in’, der giver en ide om spejderens dag 

op til spejdermødet. Det gav os en meget idé om hvilke ’reaktioner’ der kunne komme fra 

nogen af spejderne. 

’Check-in’ blev hurtigt en succes, og er stadig en del af de fleste møder i dag! 

Det blev også til en vinterhejk. 

Vi startede i Lundeborg og så gik spejderne ellers ud mod shelterne ved Klintholm. 

Derfra gik tiden med forskellige forløb og mærker. 

Ca. midt i maj havde vi et par spejdere der var afsted på PUF-kursus. 

Spejderkurser er god måde at møde nye spejdervenner og få nye ideer til spejderarbejdet 

hjemme i gruppen. 

Derefter kom der en divisionsweekend i starten af juni, og temaet var vikinger. Turen gik til 

Egebjerg hytten, hvor vi var sammen med resten af den fantastiske division vi er en del af. 

’Kolle Kolle’ var også noget der blev fundet tid til. Det var en uge hvor spejderne levede 

deres dagligdag ud fra Inca Spejdernes hytte. 

Det var en tur spejderne helt selv havde planlagt, lederne havde ikke en andel i 

planlægningen. Det var virkelig godt gået! 

Sommerlejren 2024 gik til Tydal spejdercenter, som bød på masser af oplevelser. Dette var 

både i vores egen lille lejr, med alt fra rafteprojekter, madlavning og masser af hygge, men 

også oplevelsen af centerlejr med en fælles oplevelse sammen med andre spejdere. Der blev 

drukket sodavand i fællesområdet, sunget og optrådt til lejrbålet, hjulpet spedalske på 

natløbet og prøvet kræfter med en hike uden ledere. Alt i alt en sommerlejr gennemført med 

succes.  

Efterårets program startede ud med færdighedstræning så alle blev godt klædt på til at starte 

på adventurespejd. Vi gennemgik basale spejderfærdigheder såsom førstehjælp, kort og 

kompas, pionering og godt patruljeskab.  Efter jeres flotte gennemførsel af Fenrisløbet 

begyndte vi på mærket Nej-cap. Her tog vi huld på flere dilemmaer, som man kan møde på 

vej igennem (ungdoms)livet, undersøgt egne og hinandens grænser og alt i alt kom tættere på 

hinanden i patruljen. Året sluttede vi traditionens tro af med et brag af en juleafslutning der 

bød på æbleskiver i uendelige mængder. Her fik flere også skubbet nogle grænser i jagten på 

æbleskivemærket.  
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Vi i tropsledelsen siger tak for et godt år og glæder os til endnu et år der byder på flere 

lærerige og sjove oplevelser.   
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Beretning fra Forpersonen  
 

2024 kom og gik, i skrivende stund føles det som om at året gik virkeligt hurtigt, men når jeg tænker 

over det er det jo også med god grund, for vi har i spejder regi haft mange gode stunder både 

hjemme i Ådalen og ude på tur som der kan læses mere om i patruljernes beretninger. 

  

Året startede på fineste vis med en tidlig julegave fra Halbergs familiefond på 70.000kr til nye bænke 

og grill til vores udendørs bålsted, nye skamler til Ådalshytten og nye patruljekasser med indhold, så 

var det bare at bestille og samle sammen. At bestille bænke og grill gik nemt, at få dem i jorden viste 

sig at blive en større opgave grundet uforudset mange sten i jorden, så en kæmpe TAK skal lyde til de 

spejdere og forældre som var friske på at hjælpe en lun forårsdag i April. 

Da vores ledere har haft travlt med at lave fedt spejderarbejde for vores spejdere i løbet af året, så 

påtog jeg mig opgaven med at indkøbe de nye patruljekasser med indhold. Godt udstyret med en 

ønskeliste til indhold, så brugte jeg sensommeren på at undersøge priser og muligheder på det store 

internet for at se hvor meget vi kunne få for pengene og godt forberedt besøgte jeg bl.a. 

Spejdersport i Odense og Svendborg Isenkram som viste sig at være villige til at give gode rabatter så 

her ved årets udgang står vi ikke kun med nye patruljekasser + indhold, men også med nyt udstyr til 

kommende fælles ture og lejre, det bliver så fedt. 

  

En fast bestanddel i denne beretning er efterhånden også fredningen af Vejstrup Ådal, med 

udgangen af 2024 har fredningsnævnet i Svendborg besluttet at frede Vejstrup Ådal og det er nu op 

til kommunen som plejemyndighed at beslutte hvordan ådalen skal passes og plejes. Vi er som 

spejdere endnu ikke helt overbevist om nødvendigheden af en fredning da vi sammen med de øvrige 

lodsejere stadig synes at vi har og stadig passer fint på området, vi har derfor sammen med de øvrige 

lodsejere bedt om at få afgørelsen prøvet ved Miljøstyrelsen hvilket kan tage yderligere et par år, 

mens vi venter så må vi arbejde ud fra at ådalen er fredet og vi skal derfor koordinere og have 

tilladelse fra kommunen såfremt vi ønsker at ændre noget ved vores nuværende faciliteter. 

  

Jeg har med interesse fulgt med i vores aktive spejderaktiviteter som både har bragt mange nye 

ansigter til gruppen, "Velkommen til" og budt på spændende og til tider udfordrende ture for store 

som små, for nogen er det stort at sove ude for første gang, mens det for andre har været at gå på 

hejk med hele sin opbakning til Sibirien eller at være på sit første adventurerace med sine 

spejderkammerater. Det fedeste ved det hele er at jeg ikke en eneste gang har hørt "det gør jeg aldrig 

igen" men nærmest hver gang har hørt "det var virkelig fedt, jeg glæder mig allerede til næste tur" 

eller "det var hårdt, men jeg tror at hvis jeg gør det lidt anderledes næste gang, så bliver det endnu 

federe" for det er jo netop noget af det spejderarbejdet handler om "Learning by doing - At lære ved 

at udføre", så Ja tak mere af det, jeg glæder mig i hvert fald til at følge pionerernes videre udvikling i 

2025 og ser med glæde frem til vores grupperådsmøde (generalforsamling) d. 4 februar og forud for 

denne vores leder og bestyrelses udviklings og samarbejdsdag d. 25 januar 
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  Langtidsholdbar 
(Udviklingsplan Pionererne 2024- 2028) 

 
(Vi dyrker både “sprint” og “marathon” i vores lederteam!)  

* Sprint: Ny energi/ ideer/ aktiviteter 
*Marathon: At huske at holde motivationen over længere tid.  
Binde sammen med værdier og gruppens øvrige aktiviteter.  
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● Samarbejde med “Det sker i Vejstrup” 
● Afdække forældre ressourcer  
● Nedlægge mikrogrenen 
● Mindst to ledere pr. gren 
● En dedikeret Gruppeleder, der kun er dét.  

 
 

Vi ønsker et Åbent fællesskab!  
 

Alle med i fællesskabet! - kræver invitationer fra mennesker! 
(særlig opmærksomhed på forældredeltagelse og inddragelse)  

 
 
 
 
 

 
 
 
 

Udviklingsplan På den korte bane 2024- 2025 
Hvornår?  Hvad?  Hvem?  

Nu… Flag ved vejen. Tavle v. vejen - sikrer 
større gennemsigtighed ift. hvilke 
aktiviteter der foregår i Ådalen.  

Marie 
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Løbende 
vinter/forår 2025 

Pædagogisk sparring/ konstruktiv 
feedback på juniormøderne.  

Maria  

Nu og fremad… Vi tilstræber at maden på møder og 
ture fremmer bæredygtighed 

Alle 

Løbende fra nu.. Supervisor/ Mentor på klanmøder  Lene 

Nu og fremad  Vi forpligter hinanden på, at formidle 
PR inden for egen gren, gerne skrevet 
af spejderne i grenen.  

Alle  

Vinter/ forår 2025  Afsøgning af muligheden for at på 
Nyhedsfeed på vores hjemmeside, fra 
sociale medier som FB og instagram 

Simon  

Vinter 24/25 Inviter forældre/ gruppehjælpere med 
på Apokalypseløbet (21.- 23./3 2025) 

Simon og Nikolaj 

Dec 24/jan 25  Involvering af forældre ift. 
forårsprogram “Familiespejdergrenen”.  

Marie 

Nu og fremad  Lasercutte QR koder, der linker til 
gruppens historie, program og info 

Nikolaj 

Januar -  Udarbejdning af folder, der fortæller om 
hvad det vil sige at være spejder i 
Pionerene, forventningsafstemning, 
praktiske info mv.  

Maria 
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